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El president del Consell Gene-
ral de l’Arièja, Augustin Bon-
repaux, va mantenir ahir una 
reunió amb el cap de Govern, 
Jaume Bartumeu, en el trans-
curs de la qual va exposar l’evo-
lució del projecte de millora de 
les carreteres RN-20 i RN-22. 
Els dos responsables institucio-
nals van coincidir a constatar la 
necessitat que el Govern francès 
doni llum verda al projecte de 
millora de les comunicacions 
per carretera a la part francesa 
fins a Andorra i el túnel de Pi-
morent. 

D’aquesta manera, des del 
Govern van constatar ahir que 
es tracta d’un tram de 53 quilò-
metres la millora del qual com-
pensaria “el desequilibri que ac-
tualment hi ha amb Catalunya, 
on s’ha fet importants inversi-
ons a la xarxa viària a l’eix que 
comunica Barcelona i el túnel de 
Cadí, i que hauria de tenir con-

tinuïtat pel túnel de Pimorent 
fins a Tolosa de Llenguadoc”.

La reunió entre Bartumeu i el 
president del Consell Regional 
de l’Arièja també va servir per 
analitzar el rol que pot desenvo-
lupar Andorra després que hagi 
entrat a formar part del Consor-
ci de la Comunitat de Treball 
dels Pirineus (CTP), cosa que 
es va aconseguir el 16 de febrer 
passat, quan Andorra va signar 
el protocol d’esmena del Tractat 
de Baiona.

accions dutes a terme
En la reunió d’ahir Bonrepaux 
va informar el cap de Govern 
de les accions que el Consell 
General que presideix ha estat 
desenvolupant en els darrers 
vuit mesos. De manera espe-
cial es va comentar els contac-
tes mantinguts per Bonrepaux 
amb el prefecte de la regió del 
Migdia-Pirineus per enllestir el 
desviament d’Ax-les-Thermes i 
de la possibilitat d’organitzar, a 

Foix, una reunió que hauria de 
servir per fer el balanç del funci-
onament de la concessió del tú-
nel de Pimorent i de l’autopista 
A-66 entre Tolosa de Llengua-
doc i Pamiers, tot amb relació 
a la modernització de l’accés a 
Andorra per carretera. 

En aquest sentit, totes dues 
parts coincideixen que l’anunci-
ada visita a Andorra del coprín-
cep Nicolas Sarkozy serà “una 
bona oportunitat per demanar 
al president de la república de 
França el seu suport a aquest 
projecte d’ampliació vial”.

La d’ahir va ser la segona re-
unió oficial mantinguda entre 
el cap de Govern i el president 
del Consell General de l’Arièja. 
Així, des de l’executiu van re-
cordar ahir que la primera va 
tenir lloc, també a Andorra, a 
finals del mes de juliol de l’any 
passat. En aquella data, Bon-
repaux es va felicitar de poder 
rellançar les relacions amb el 
Principat amb l’actual Govern 
socialdemòcrata. 

La millora de les comunicacions centra 
la reunió de Bartumeu i Bonrepaux

trobada amb el president del consell general de l’arièja
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Un dels aspectes comentats va ser l’evolució del projecte per condicionar l’RN-20 i l’RN-22
tati masià

bartumeu va rebre ahir bonrepaux.

El president del grup parlamen-
tari d’Andorra pel Canvi (ApC), 
Eusebi Nomen, va afirmar ahir 
que per superar el tràmit de 
l’aprovació de la modificació 
de la llei de comptabilitat “hem 
d’arribar a un acord polític simi-
lar” al que van assolir el Govern 
i ApC sobre la interpretació de 
l’entrada en vigor dels convenis 
d’intercanvi d’informació. 

En la tertúlia radiofònica 
d’El matinari, d’AD Ràdio, Eu-
sebi Nomen i el president del 
grup parlamentari del PS, Fran-
cesc Rodríguez, van parlar de la 
modificació de la llei de comp-
tabilitat, que demà serà debatu-
da en la sessió del Consell Ge-
neral. Segons Nomen, “el que 
no podem fer és treure una llei 
que ja entre nosaltres diem que 
es pot interpretar d’una mane-
ra diferent, perquè aleshores 
el que fem és crear inseguretat 
jurídica”.

El líder d’ApC basa aquesta 
argumentació en el fet que en el 
redactat no queda clara l’entra-
da en vigor de la llei i, per tant, 
és interpretable. Segons Nomen, 
en un principi hi havia l’assen-
timent entre els tres grups par-
lamentaris que l’aplicació fos a 
partir de l’1 de gener del 2011, 
però “en el moment de tancar la 
llei el PS va dir que no, que era a 
partir d’ara”, és a dir, a partir de 
la publicació en el Butlletí Oficial 
del Principat d’Andorra (BOPA).

De la seva banda, Francesc 
Rodríguez va afirmar que a 
l’hora de fer una llei “no es pot 
arribar a acords d’interpretació” 
i que qui ha de fer les interpre-
tacions “és el jutge, quan estigui 
la llei aprovada”. Així mateix, el 
líder parlamentari socialdemò-
crata va afegir que “no tenim 
per costum fer interpretacions 
d’una cosa que no podem inter-
pretar”.

Un altre dels aspectes que se-
paren PS i ApC és el llindar de 

la xifra anual de negoci a partir 
de la qual les empreses queda-
rien excloses de l’obligació de 
presentar la comptabilitat. Tots 
dos polítics coincideixen en la 
necessitat d’augmentar la xifra 
que marcava el projecte de llei 
presentat pel Govern, tant en el 
règim simplificat com en el nor-
mal. ApC proposa situar-la en 
200.000 euros, mentre que per 
al règim simplificat de comp-
tabilitat proposa que sigui de 
500.000. El PS situa aquesta dar-
rera xifra en 300.000.

Davant la possibilitat que 
aquesta llei no acabi prosperant 
demà, Rodríguez es va mostrar 
preocupat i va fer referència a 
les declaracions dels dirigents 
dels agents econòmics, tant de 
la Cambra de Comerç com de 
la Confederació Empresarial 
d’Andorra (CEA), en les quals 
feien èmfasi en la necessitat de 
tenir aprovada amb urgència la 
modificació de la llei de comp-
tabilitat. 

Nomen reclama un acord per 
aprovar la llei de comptabilitat
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En la reunió es va 
exposar els contactes 

per acabar el desviament 
d’Ax-les-Thermes

L’anunciada visita 
de Nicolas Sarkozy 

serà l’oportunitat per 
demanar millores

L’agència internacional de clas-
sificació bancària Fitch Ratings 
ha qualificat Crèdit Andorrà 
amb una valoració a llarg ter-
mini A, una a curt termini F1, 
una d’individual B i una de 
suport 4, amb una perspecti-
va estable. D’aquesta manera, 
Fitch Ratings manté la darrera 
qualificació atorgada a Crèdit 
Andorrà i confirma l’estabilitat 
de cara a futures valoracions.

Des de l’entitat bancària van 
manifestar ahir que, tenint en 
compte l’actual conjuntura 
econòmica, la renovació de les 
qualificacions “és molt signi-
ficativa, ja que es tracta d’uns 
ratings que confirmen una po-
sició de màxima solidesa i sol-
vència en relació amb el sector 
financer d’Andorra i l’interna-
cional”. També valoren que és 
destacable que l’agència ator-
gui a Crèdit Andorrà una reno-

vació de les ràtios amb un out-
look estable, ja que “reflecteix 
l’estabilitat del banc”.

Tal com assenyalen des de 
Crèdit, segons l’agència aques-
tes valoracions continuen sent 
“un reflex de la posició de lide-
ratge de l’entitat en el mercat 
andorrà, de la gestió conserva-
dora i de la sòlida rendibilitat”. 
D’altra banda, també fa èmfasi 
en “la saludable qualitat dels 
actius, la important liquidi-
tat i la forta capitalització del 
banc”.

Pel que fa a la solidesa de 
Crèdit Andorrà, Fitch Ratings 
ressalta “una ferma ràtio de 
solvència del 23,45% i una ràtio 
de liquiditat del 71,06%, molt 
per sobre dels mínims legals 
establerts, que són del 10% i el 
40%, respectivament”. 

Des de Crèdit consideren 
que aquestes qualificacions són 
“un reconeixement objectiu” 
de la gestió feta. 

Fitch Ratings manté les 
qualificacions a Crèdit 
amb perspectiva estable
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